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Na základe pozvania predsedu Pápežskej rady 
pre spoločenské dorozumievacie prostriedky Mons. 
Claudia Maria Celli a predsedu Pápežskej rady pre lai-
kov Stanislava kardinála Rylka v dňoch 7. až 10. júna 
absolvovali rektor Katolíckej univerzity v Ružomberku 
(KU) prof. Tadeusz Zasępa a prorektor pre vedu a roz-
voj – prvý prorektor KU doc. Peter Olekšák zahraničnú 
služobnú cestu v Taliansku. Jej cieľom bolo prehĺbe-
nie kontaktov so zahraničnými partnermi a otvore-
nie dialógu o ďalších možných oblastiach spolupráce. 
Zástupcovia vedenia KU navštívili aj kardinála Ennia 
Antonelliho, predsedu Pápežskej rady pre rodinu. V 
priateľskom rozhovore spomínal najmä na svoju náv-
števu KU, kde v septembri 2008 vystúpil počas sve-
tového kongresu Rodina a médiá. „Veľmi vďačíme 
Katolíckej univerzite v Ružomberku, že sa sústredí na 
vážne témy života rodiny. Môže byť inšpiráciou a po-
vzbudením pre mnohé, nielen akademické pracoviská,“ 
uviedol kardinál Antonelli. V rovnakom duchu na jeho 
slová nadviazal aj kardinál Rylko, ktorý počas návšte-
vy vyzdvihol najmä angažovanie sa laikov na príprave 
i v programe kongresu v Ružomberku. Rektor a pro-

Jozef kardinál Tomko: 
Miesto Katolíckej univerzity v Ružomberku 
je na Slovensku nezastupiteľné

Rektor Katolíckej univerzity v Ružomberku prof. Tadeusz 
Zasępa a prorektor pre vedu a rozvoj – prvý prorektor KU 
doc. Peter Olekšák na návšteve u Jozefa kardinála Tomka.

Snímka: Archív KU

rektor KU sa v Ríme stretli aj so slovenským veľvys-
lancom vo Vatikáne J. Ex. Jozefom Draveckým s man-
želkou. Pri spoločnej pracovnej večeri sa venovali naj-
mä Základnej zmluve medzi Slovenskou republikou a 
Svätou stolicou, časti venovanej vzdelávaniu. Nemenej 
významnú časť programu absolvovala ružomberská 
delegácia s Talianskou biskupskou konferenciou a pre-
fektom Kongregácie pre katolícku výchovu kardiná-
lom Zenonom Grocholewskim. Odovzdali mu Výročnú 
správu o činnosti KU v roku 2008, ktorú si so záuj-
mom preštudoval a prijal pozvanie na oficiálnu náv-
števu KU. „Miesto Katolíckej univerzity v Ružomberku 
je na Slovensku nezastupiteľné,“ skonštatoval Jozef 
kardinál Tomko, ktorého zástupcovia KU navštívili 9. 
júna. Univerzitné spoločenstvo nabáda k dialógu viery 
a vedy na Slovensku, v Európe a vo svete. „Teším sa z 
každého úspechu univerzity a želám jej veľa Božieho 
požehnania,“ podotkol kardinál Tomko.

Zahraničnej služobnej ceste v Taliansku pred-
chádzala návšteva predsedu Konferencie biskupov 
Slovenska, spišského biskupa Mons. Františka Tondru 
a vedenia univerzity, v zastúpení prvého prorektora 
doc. Petra Olekšáka v USA, kde rokovali o možnostiach 
spolupráce a podpore rozvojových projektov univerzi-
ty, najmä vybudovania novej univerzitnej knižnice.
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Novým predsedom správnej rady Katolíckej univerzity v 
Ružomberku (KU) bude na dvojročné funkčné obdobie pre-
šovský arcibiskup a metropolita Gréckokatolíckej 
cirkvi Mons. Ján Babjak, SJ. Rozhodli o tom v stredu 
27. mája počas rokovania správnej rady jej členovia. 
Podpredsedom správnej rady sa stal primátor mesta 
Ružomberok Ing. Michal Slašťan. „V mene vedenia 
Katolíckej univerzity v Ružomberku úprimne ďaku-
jem doterajšiemu predsedovi správnej rady Mons. 
Tomášovi Galisovi za jeho obetavú prácu v prospech 
univerzity. Mons. Jánovi Babjakovi, ktorého zvolili 
členovia správnej rady za nového predsedu, želám 
veľa Božieho požehnania,“ uviedol na rokovaní re-
ktor KU prof. Tadeusz Zasępa.

Členovia správnej rady sa na poslednom zasad-
nutí zoznámili so správou o hospodárení KU v roku 
2008 a rozpočtom univerzity na rok 2009, oba do-
kumenty schválili. Prorektor pre vedu a rozvoj doc. 
Peter Olekšák predstavil Výročnú správu o činnosti 
KU za rok 2008. Pozornosť správna rada venovala aj 
návrhu dlhodobých investícií KU v rokoch 2008 až 
2012. Program rekonštrukcie a výstavby je v súlade 
s deklarovanými programovými zámermi rektorské-

ho úradu, v zhode s dlhodobým zámerom KU na roky 2006 
– 2011 a plánom investícií, ktorým sa zaoberal Akademický 

Správna rada si zvolila nového predsedu

Rektor KU prof. Tadeusz Zasępa s novým predsedom správnej rady 
Mons. Jánom Babjakom počas slávnosti v Litmanovej na hore Zvir.

Snímka: Archív KU

Do siete fakultných nemocníc na Slovensku je od stre-
dy 3. júna zaradená aj Ústredná vojenská nemocnica SNP v 
Ružomberku (ÚVN). Oznámil to jej riaditeľ Igor Čombor po-
čas slávnostného podujatia, ktoré sa v Ružomberku konalo 
pri tejto príležitosti. Označil to za významný medzník v histó-
rii ružomberskej nemocnice. „Stálo nás to nemálo síl, no naša 
dobrá spolupráca s Katolíckou univerzitou v Ružomberku 
(KU) Fakultou zdravotníctva (FZ) sa zúročila do postavenia, 
ktoré nemocnici pomôže naplno rozvíjať medicínsku vedu a 
výskum.“

Rektor KU prof. Tadeusz Zasępa vysoko ocenil progresív-
ny rozvoj KU FZ vo výchove a vzdelávaní budúcich i súčas-
ných zdravotníckych pracovníkov. „Byť zdravotníkom, leká-
rom znamená predovšetkým slúžiť. Je to duchovné povolanie 
a veľmi ma teší, že práve Katolícka univerzita v Ružomberku, 
ktorá sa venuje hlbšej formácii mysle i srdca svojich študen-
tov, vo vzdelávaní týchto profesií zohráva na Slovensku ne-
zanedbeteľnú úlohu.“ Podľa neho štatút fakultnej nemocnice 
prinesie ÚVN najmä prehĺbenie kontaktov a väčšie zázemie 
na uskutočnovaňie kvalitných medzinárodných vedeckých 
projektov a úloh.

KU FZ chce v nasledujúcom období požiadať o akreditáciu 
v treťom stupni vzdelávania, preto bola nevyhnutná transfor-
mácia postavenia ÚVN. Podľa dekana KU FZ prof. Antona 
Lacka je uvedený proces dôležitý z niekoľkých dôvodov: „Aby 
sa jednotlivé klinické pracoviská fakultnej nemocnice mohli 
v plnom rozsahu venovať vedecko-výskumnej činnosti a aby 
mohla prebiehať výchova predgraduálna a postgraduálna s 
možnosťou udeľovania pedagogických a vedeckých hodností 
– doktor, docent a profesor,“ uviedol. Význam vidí aj v podpo-
re vojenského zdravotníctva a jeho výskumu, ktoré by mohli 
byť podkladom pre výučbu na iných vysokých školách.

KU FZ vznikla v roku 2005, jej predchodcom bol Ústav 
zdravotníctva. Vzdelávanie v dennej a externej forme usku-
točnuje na šiestich katedrách a dvoch subkatedrách, prak-
tická výučba prebieha v klinickom pracovisku – ÚVN. 
V akademickom roku 2008/2009 na FZ študuje v bakalár-
skom a magisterskom stupni v odboroch ošetrovateľstvo a 
pôrodná asistencia vyše 1 100 študentov.

ÚVN je najväčším vojenským zdravotníckym zariadením 
na Slovensku. Od roku 1994 je príspevkovou organizáciou, jej 
zriaďovateľom je Ministerstvo obrany SR. Nemocnica je pavi-
lónového typu, v piatich lôžkových nemocničných pavilónoch 
má rozmiestnených vyše 400 lôžok. Pocienti môžu využívať 
zdravotnícku starostlivosť v 30 odborných oddeleniach – 18 
lôžkových a 12 nelôžkových.

Ústredná vojenská nemocnica SNP 
v Ružomberku je fakultnou nemocnicou

Prof. MUDr. Anton Lacko, dekan KU Fakulty zdravotníctva.

Snímka: Anton Kulan
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Akademický senát rokoval o budúcnosti univerzity

Priority ďalšieho rozvoja univerzity, najmä jej zotrva-
nie medzi univerzitami v budúcej kategorizácii vysokých 
škôl Ministerstvom školstva SR (MŠ SR), boli jedinou té-
mou mimoriadneho rokovania Akademického senátu (AS) 
Katolíckej univerzity v Ružomberku (KU) v piatok 3. apríla. 
Konalo sa na žiadosť rektora KU prof. Tadeusza Zasępu a 
okrem vedenia univerzity sa ho zúčastnili aj dekani všetkých 
štyroch fakúlt.

Zasadnutie senátu nadviazalo na rokovanie širšieho ve-
denia, ktoré v novembri 2008 rokovalo o rovnakej téme a 
určilo spoločné riešenia úloh s časovým harmonogramom 
ich plnenia. V septembri 2008 rektor KU zároveň vydal prí-
kaz, podľa ktorého môžu dekani fakúlt prijímať na externú 
formu štúdia najviac taký počet študentov, aký príjmu na 
dennú formu a prepočítaný počet študentov na pedagóga 
má byť podľa príkazu najviac 20. „Nie všetky úlohy fakul-
ty splnili, preto vedenie univerzity považovalo sa dôležité 
o týchto vážnych témach opäť hovoriť,“ podotkol rektor. 
Vysvetlil dôvod zvolania mimoriadneho zasadnutia senátu a 
požiadal, aby sa jeho členovia vyjadrili, či má ostať KU uni-
verzitou, vysokou školou alebo odbornou vysokou školou. 
Prorektor pre vedu a rozvoj – prvý prorektor KU doc. Peter 
Olekšák vysvetlil, že každá kategória má svoje kritéria, ktoré 
je potrebné spĺňať.

Členovia senátu väčšinovo podporili myšlienku vedenia 
KU a požiadali rektora, aby podnikol nevyhnutné kroky, kto-
ré zabezpečia zotrvanie KU medzi univerzitami. Prorektor 
Olekšák predstavil členom senátu bilanciu sebahodnote-
nia KU, kde sa AS KU zoznámil s konkrétnymi kritériami, 
ktoré Akreditačná komisia a MŠ SR považujú za kľúčové 
pri kategorizácii slovenských vysokých škôl. Sú to naprík-
lad výsledky hodnotenia výskumnej činnosti na univerzite, 
realizované výskumné projekty, počet absolventov dokto-
randského štúdia a počet pedagógov s PhD. na prepočítaný 
počet študentov, ktorý musí byť v jednotlivých hodnotených 
obdobiach najviac 20.

Prorektor Olekšák vysvetlil, že existuje niekoľko spôso-
bov, ako uvedené kritérium naplniť. Riešenia sú v znížení 
počtu prijímaných študentov, zvyšovaní počtu pedagógov s 
tretím stupňom vysokoškolského vzdelania a v definovaní 
plánu zvyšovania kvality vo vedeckej, vzdelávacej a admi-
nistratívnej činnosti. Dekani fakúlt KU, ktorí sa rokovania 
zúčastnili, deklarovali, že kritériá MŠ SR splnia a podniknú 
také kroky, ktoré smerujú k náprave súčasného stavu.

Rektor KU prof. Tadeusz Zasępa a predseda AS KU doc. 
Jozef Domenik sa členom senátu a hosťom poďakovali za 
účasť a vyjadrili nádej, že KU bude i naďalej napredovať v 
kvalite vedy, výchovy a vzdelávania.

senát KU na svojich zasadnutiach 6. júna 2006 a 16. decem-
bra 2008. Správna rada ocenila jednotné spracovanie vý-
ročnej správy univerzity a fakúlt, ktoré podľa nich efektívne 
sumarizujú aktivity univerzity v oblasti výchovy, vzdelávania, 
vedy, zahraničných vzťahov a hospodárenia. Plán investícií 
správna rada prijala bez pripomienok.

Správna rada je podľa vysokoškolského zákona orgán, 
ktorý podporuje posilňovanie väzby verejnej vysokej školy 
a spoločnosti. Medzi jej najvýznamnejšie kompetencie patrí 
uplatňovanie verejného záujmu v činnosti verejnej vysokej 
školy, najmä v súvislosti s majetkom a štátnymi dotáciami. 
Napríklad dáva predchádzajúci písomný súhlas k nadobud-
nutiu majetku univerzity, vyjadruje sa k dlhodobému zámeru 
vysokej školy, k výročnej správe o činnosti, schvaľuje výročnú 
správu o hospodárení univerzity, po schválení v akademic-
kom senáte schvaľuje rozpočet univerzity, na návrh predsedu 
určuje plat rektora, dáva podnety a stanoviská k činnosti vy-
sokej školy, ktoré zverejňuje. Má 14 členov, ktorých menu-
je minister školstva – časť na návrh rektora, časť na návrh 
akademického senátu a časť po vyjadrení sa rektora. Správna 
rada KU pracuje v súčasnosti v tomto zložení: predseda 
Mons. ThDr. Ján Babjak, SJ, PhD., podpredseda Ing. Michal 
Slašťan a členovia Mons. doc. ThDr. Tomáš Galis, PhD., Ing. 
Andrej Sočuvka, Ing. Igor Vida, Ing. Juraj Blanár, Mons. 
ICDr. Stanislav Zvolenský, PhD., Ing. Miloslav Čurilla, Mons. 
PaedDr. Andrej Imrich, Mgr. Art. Andrej Hrnčiar, Ing. Peter 
Jakubík, Ing. Ľubomír Sidor, doc. MUDr. Jozef Domenik, 
PhD., MPH., Bc. Marek Gabaj.

Ján Babjak
Nový predseda správnej rady KU Ján Babjak sa narodil 

28. októbra 1953 v Hažíne nad Cirochou. Vyštudoval Cyrilo-
metodskú bohosloveckú fakultu v Bratislave, za kňaza ho vy-
svätil biskup Joachim Segedi 11. júna 1978 v Prešove. Pôsobil 
ako kaplán v Prešove, spravoval farnosť v Ľubici, v roku 1987 
tajne vstúpil do Spoločnosti Ježišovej. Do roku 1990 bol pre-

fektom kňazského seminára Cyrilo-metodskej bohosloveckej 
fakulty v Bratislave. O rok neskôr správcom gréckokatolíc-
kej farnosti v Bratislave. Neskôr pokračoval v štúdiách na 
Pápežskom východnom inštitúte v Ríme, ktoré zavŕšil získa-
ním licenciátu zo spirituality. V rokoch 1993 – 1994 bol mi-
nistrom jezuitského exercičného domu v Prešove, neskôr pra-
coval v slovenskom vysielaní Vatikánskeho rozhlasu. V roku 
1996 dokončil teologické štúdiá a obhájil doktorskú prácu na 
tému Michal Lacko, SJ – formátor a informátor gréckokatolí-
kov. V rokoch 1997 – 2002 pôsobil ako riaditeľ Centra spiri-
tuality Východ – Západ Michala Lacka, SJ v Košiciach. V tom 
čase prednášal východnú spiritualitu na Teologickej fakulte 
Trnavskej univerzity a na Gréckokatolíckej bohosloveckej fa-
kulte Prešovskej univerzity v Prešove. Je autorom viacerých 
knižných publikácií literatúry faktu, najmä z obdobia ná-
silnej likvidácie gréckokatolíckej cirkvi. Významnou je jeho 
osemdielna publikácia Zostali verní. Za biskupa ho vysvätil 
pápež Ján Pavol II. 6. januára 2003 vo Vatikáne. V januári 
minulého roku bol Mons. Babjak vymenovaný za prešovské-
ho arcibiskupa.

Michal Slašťan
Podpredseda správnej rady Michal Slašťan sa narodil 12. 

februára 1957 v Ružomberku. Po štúdiách na Základnej ško-
le v Likavke a Gymnáziu v Ružomberku pokračoval ako po-
slucháč Lesníckej fakulty Technickej univerzite vo Zvolene. 
V roku 1998 sa zdokonalil v nemeckom jazyku na Jazykovej 
škole v Žiline, štúdium zavŕšil štátnou skúškou. V rokoch 
1981 až 1987 pôsobil vo firme Drevokup n.p. Ružomberok, od 
septembra 1987 do augusta 1992 pracoval v Lesnom závode v 
Ružomberku. Od septembra 1992 bol konateľom a riaditeľom 
v spoločnosti Mestské lesy, spol. s r.o. Ružomberok. Ako po-
slanec Žilinského samosprávneho kraja pôsobí od roku 2001, 
v roku 2002 sa stal poslancom Mestského zastupiteľstva v 
Ružomberku. V roku 2006 si ho občania Ružomberka zvolili 
za primátora. Je ženatý, s manželkou Katarínou vychovávajú 
dve deti.
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Z b o r n í k  R o d i n a  a  m é d i á 
a n a l y z u j e  v zť a h  r o d i n y  a  m é d i í

Podnietiť celospoločenskú diskusiu o úlohe rodiny v dneš-
nej spoločnosti a o médiách, ich vplyve na rodinu, i o tom, 
čím môžu médiá, novinári prispieť k zdravému formovaniu 
rodiny bolo cieľom svetového kongresu Rodina a média, kto-
rý sa od 5. do 7. septembra 2008 konal na Katolíckej univer-

zite v Ružomberku (KU), Filozofickej fakulte (FF). Na kon-
grese vystúpilo 30 prednášajúcich zo 16 krajín sveta a zaznelo 
množstvo podnetných prednášok a diskusných príspevkov. 
Z nich je tvorený zborník s názvom Rodina a média (Family 
and media), ktorý KU a Nadácia Family, Hope for Tomorrow 
predstavili v pondelok 18. mája novinárom a verejnosti v 
Bratislave.

„My všetci sme presvedčení o špeciálnom mieste, ktoré 
rodina zaberá nie len v spoločnosti, ale taktiež v duchovnom 
poriadku sveta,“ uviedla pred novinármi prezidentka belgic-
kej Nadácie Family, Hope for Tomorrow a predsedníčka or-
ganizačného výboru kongresu Elizabeth Drucka Lubecka de 
Séjournet. Zdôraznila, že všetky kultúry a všetky náboženstvá 
kladú základnú dôležitosť práve rodine, či to je nukleárna ro-
dina typická pre Európu alebo rodina v širšom slova zmysle, 
spoločná pre iné časti sveta. „A tak nachádzame samých seba 
konfrontovaných týmto paradoxom: na jednej strane rodina 

zostáva základným sociálnym štandardom a na strane druhej 
sa zdá, že je pod atakom zo všetkých strán.“

Rektor KU prof. Tadeusz Zasępa upozornil, že celý ro-
dinný život, bez ohľadu na nové okolnosti a nový životný 
štýl podmienený rozvojom informačných a komunikačných 
technológií, sa odohráva v morálnom kontexte. „Je potreb-
né upozorniť na sústredenie sa rodiny na konzum. Podstatou 
konzumnej mentality je to, že chúťky sa stotožňujú s potre-
bami. Rodina, ktorá si nekupuje, neprijíma určité veci, nie je 
moderná.“ Podľa neho médiá nemajú žiadnu úctu k tajom-
stvu. Spochybňujú každý druh poslušnosti ako iracionálny a 
redukujú hodnoty na čo najjednoduchšie. „Ak podľahneme 
takému prístupu, bude to viesť k vymiznutiu všetkej poézie z 
rodinného života, osobitne vzhľadom na oblasť náboženstva a 
náboženských obradov, ktoré zohrávajú v rodine aj v spoloč-
nosti podstatnú úlohu.“

Podľa usporiadateľov svetového kongresu Rodina a médiá 
môže byť zborník využívaný ako základný didaktický materiál 
v školách a na univerzitách, pri formačných kurzoch mladých 
párov, či na seminároch so sociálnym podtónom. „Podáva 
stravu pre reflexiu, odpovede na fundamentálne otázky živo-
ta, lásky a ľudstva, slobody a spravodlivosti, ako aj cestu na 
dosiahnutie nášho spoločného cieľa – šťastia,“ podotkli.

Kongres rodiny, ktorý KU v roku 2008 zorganizovala na 
požiadanie World Organisation for the Family z Washingtonu 
a nadácie Famille de Demain so sídlom v Bruseli, sa uskutoč-
nuje od roku 1981. Jeho prvé ročníky sa konali v Latinskej 
Amerike, prvý európsky kongres rodiny bol v roku 1986 
v Paríži. Poslednými hostiteľskými mestami boli Moskva, 
Lublin a Kyjev. V Ružomberku kongres navštívilo vyše 400 
účastníkov, vystúpilo 30 prednášajúcich zo 16 krajín sve-
ta. Záštitu nad ním prevzali predseda Konferencie biskupov 
Slovenska Mons. František Tondra, prvá dáma SR Silvia 
Gašparovičová a európsky komisár Ján Figeľ. Tvárou kongre-
su bola herečka Michaela Čobejová a bratia Timkovci z kapely 
No Name. Hymnu kongresu Svet sa nás týka nahralo osem 
známych spevákov, napríklad aj Robo Opatovský, Zuzana 
Smatanová a Tomáš Bezdeda. 

Na svetovom kongrese sa zišlo vyše 400 účastníkov, vzťahu rodiny 
a médií sa venovalo 30 odborníkov zo 16 krajín. Na snímke práca 
v jednej zo sekcií.

Záujem o prezentáciu zborníka prejavili novinári, aj široká verej-
nosť. Na snímke zľava hovorca KU Vladimír Buzna, generálna ta-
jomníčka organizáce Nové ženy pre Európu Jana Jamborová, re-
ktor KU prof. Tadeusz Zasępa, prezidentka Nadácie Family, Hope 
for Tomorrow a predsedníčka organizačného výboru kongresu 
Elizabeth Drucka Lubecka de Séjournet a podpredsedníčka orga-
nizačného výboru kongresu Jolanta Bisping Mycielska z Famille de 
Demain.

Kongres zviditeľnil mesto Ružomberok na Slovensku i vo svete. 
Na fotografii zľava predsedníčka organizačného výboru kongresu  
Elizabeth Drucka Lubecka de Séjournet, primátor Ružomberka a 
podpredseda správnej rady KU Michal Slašťan a podpredsedníčka 
organizačného výboru  kongresu Jolanta Bisping Mycielska.

Snímky: Archív KU (3)
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Význam rodiny v spoločnosti je podľa organizátorov 
svetového kongresu Rodina a média, ktorý sa konal v sep-
tembri 2008 na Katolíckej univerzite v Ružomberku (KU), 
nenahraditeľný a vyžaduje si veľkú pozornosť. Morálne 
i ekonomicky pevná a fungujúca rodina má prispievať k 
podstatnému zotaveniu sa spoločnosti po rôznych eko-
nomických a spoločenských krízach. Uviedli to v ponde-
lok 18. mája novinárom pri príležitosti Medzinárodného 
dňa rodiny a prezentácii zborníka Rodina a média, ktorý 
sumarizuje prednášky a príspevky od 30 prednášajúcich 
zo 16 krajín z ružomberského kongresu.

V duchu zodpoved-
nosti za budúce gene-
rácie vyzvali organizá-
tori kongresu rodičov 
k úlohe vychovávať a 
rozvíjať deti a mládež 
v duchu úcty ku kaž-
dej ľudskej bytosti, 
osobitne k najslabším 
a    najbezbrannejš ím. 
„Naliehavo žiadame 
médiá, aby boli spojen-
cami rodiny, ak chcú 
pravdivo napĺňať pod-
statu svojho poslania, ktorým je služba verejnosti a dôs-
tojnosti našich blížnych v plnom rešpektovaní Pravdy, 
uviedol prof. Tadeusz Zasępa. Cez svoje vysielacie kaná-
ly, cez noviny, televízne obrazovky, rádiá a na internete 
by mali médiá podporovať rodinné hodnoty a verejné 
programy v službe rodiny. Deklaráciu, ktorou organi-
zátori kongresu vyzývajú k ochrane rodiny ako základu 
prosperujúcej spoločnosti, môže verejnosť podporiť na 
internetovej stránke www.rodinaamedia.sk.

Organizátori kongresu zdôrazdnili obrovský vplyv 
médií na rodinu, najmä deti. Štatistické výsledky me-
diálnej spotreby z Americkej filmovej asociácie podľa 
nich ukazujú, že kým mladý človek dovŕši 17 rokov, strá-
vi 63 835 hodín pozeraním filmov, televíznych progra-
mov, hraním videohier a počúvaním hudby. Štúdia ve-
dená Dr. Jeffrey G. Jognsonom z Columbia University 
a Newyorským štátnym psychiatrickým inštitútom skú-
mala v roku 2002 deti v 707 rodinách po dobu 17 rokov. 
Adolescenti a mladí dospelí, ktorí sledovali televíziu viac 
než sedem hodín týždenne, mali vyššiu pravdepodobnosť 
(od 16 do 200%) agresívneho konania alebo trestných 
činov v neskorších rokoch. „Jognsonova štúdia, ktorú 
na kongrese Rodina a média v Ružomberku predstavil 
Dr. Ted Baehr z USA, zistila spojenie medzi násilím a 
sledovaním akýchkoľvek, nielen násilných programov,“ 
podotkol Tadeusz Zasępa.

Dodal, že potreba mediálnej výchovy je nevyhnutá 
najmä pre nekritické prijímanie mediálnych odkazov v 
rodinách. Z výskumu, ktorý v roku 2004 na Slovensku 
realizoval Dr. Ondrej Krajňák, napríklad vyplýva, že deti 
sa o televíznych programoch najčastejšie rozprávajú so 
svojimi spolužiakmi a kamarátmi. Naopak, najmenej so 
svojím vychovávateľom alebo učiteľom. Až 90 % rodi-
čov nikdy neoslovilo televíziu a nenapísalo svoju reakciu 
na nejaký televízny program. Vyše 13 % žiakov sa nikdy 
nestretlo s násilným programom na obrazovkách sloven-
ských televízií. Len výnimočne sa stretlo 30 % a niekedy 
až 38 % žiakov. Iný názor majú rodičia a televízni tvorco-
via. Rodičia v 69 % priznávajú, že programov s násilnými 
scénami je veľa a sotva 23 % si myslí, že primerane. Že je 
programov s násilnými scénami priveľa si myslí aj 84,6 
% slovenských televíznych tvorcov.

Zborník

R O D I N A  A  M É D I Á

Dvojjazyčný slovensko-anglický zborník Rodina a mé-
diá na 650 stranách prináša súhrnný prehľad 55 príspev-
kov, ktoré odzneli v dvojdňovom programe kongresu. 
Prednášajúci sa zamerali na analýzu vzájomného vzťahu 
a pôsobenia médií a rodiny z pohľadu niekoľkých príbuz-
ných oblastí života – z pohľadu politiky, teológie, filozofie, 
žurnalistiky, medicíny, pedagogiky, pro-life a dobrovoľníc-
kych hnutí. Cenným príspevkom v zborníku sú aj správy 
z workshopov a pracovných skupín kongresu z pera štu-
dentov, absolventov Katedry žurnalistiky KU FF a záverč-
ný adresár, kde čitateľ nájde kontakty na prednášajúcich 
– autorov príspevkov.

Hlavnou editorkou zborníka je Teréria Rončáková, spo-
lueditormi Pavel Izrael a Juraj Považan. Redakciu anglic-
kých textov viedol Albert Kulla, z anglického jazyka pre-
kladali aj Pavel Izrael, Pavol Novák a Zuzana Škrinárová. 
Talianske texty preložila Júlia Iskrová, francúzske Mária 
Lalinská, poľské texty preložil Ondrej Štefaňák. Zborník 
odborne recenzovali doc. Danuša Serafínová a doc. 
Michał Drożdż. Grafickú úpravu, sadzbu a tlač zabezpečilo 
Vydavateľstvo Michala Vaška z Prešova. Cena zborníka je 5 
EUR, záujemcovia si ho môžu objednať e-mailom na rodi-
naamedia@rodinaamedia.sk. Viac informácii o svetovom 
kongrese Rodina a média získajú na oficiálnej internetovej 
stránke www.rodinaamedia.sk.

V ý z n a m  r o d i n y  v  s p o l o čn o s t i 
j e  n e n a h r a d i t e ľn ý



STRANA 6 ČÍSLO 2/2009Kuriér Katolíckej univerzity

Veľkú medailu sv. Gorazda za celoživotnú pedagogickú, or-
ganizátorskú, riadiacu prácu v oblasti vysokého školstva ude-
lil vo štvrtok 26. marca v Trenčianskych Tepliciach prvému 
dekanovi (2001 – 2007) Katolíckej univerzity v Ružomberku 
(KU), Filozofickej fakulty doc. PhDr. Imrichovi Vaškovi, CSc., 
mim. prof. KU minister školstva SR a podpredseda vlády Ján 
Mikolaj. „Som vďačný Bohu a Panne Márii, že mi bolo dopria-
te vydať svedectvo o Katolíckej univerzite v Ružomberku,“ 
podotkol k oceneniu docent Vaško.

Ako uviedol minister Mikolaj, pri oceneniach sa uznáva 
najmä celoživotná pedagogická činnosť, ale aj poctivá učiteľ-
ská práca. Pedagógovia nezískavajú s medailami finančnú 
odmenu, ide hlavne o morálne ocenenie. Podľa ministra je na 
Slovensku, vrátane vysokých a materských škôl, takmer stoti-
síc učiteľov. “Vybrať ocenených nie je jednoduché,” podotkol 
Ján Mikolaj. Pri príležitosti dňa učiteľov odovzdal 16 Veľkých 
medailí sv. Gorazda, 20 Malých medailí sv. Gorazda a 20 ďa-
kovných listov.

Medzi ocenenými bol aj veľký kancelár KU, košický arcibis-
kup Mons. Alojz Tkáč, ktorému minister udelil Veľkú medailu 
sv. Gorazda za dielo vykonané na poli národnej sakrálnej kul-
túry, vzdelanosti a cirkevného školstva, všetkých jeho typov a 
stupňov a podporu svätogorazdovskej tradície na Slovensku a 
pri príležitosti 75. výročia narodenia. Slávnosť ocenenia spes-
trili kultúrnym programom žiaci Základnej umeleckej školy v 
Dubnici nad Váhom a Trenčianskych Tepliciach a komorný 
orchester slovenských učiteľov.

Vedec, literárny kritik a básnik doc. PhDr. Imrich Vaško, 
CSc., mim. prof. KU vyštudoval Filozofickú fakultu (FF) 
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Prešove (UPJŠ). V roku 
1968 v nej získava doktorát a v roku 1986 titul kandidá-
ta vied na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity v Prahe 
a Literárnovednom ústave Slovenskej akadémie vied v 
Bratislave. Od roku 1962 do roku 2000 nepretržite pôsobil 
na Katedre slovenského jazyka a literatúry FF UPJŠ, kde sa 
v roku 1990 habilitoval. Neskôr pracoval na KU FF, kde sa v 
roku 2001 stal prvým dekanom. Jeho vedecké a pedagogic-
ké pôsobenie sa sústreďuje na výskum slovenskej literatúry. 

Pracuje ako pedagóg, literárny kritik, básnik, esejista, editor 
slovenskej katolíckej moderny. Imrich Vaško je členom re-
dakčných rád odborných časopisov (Disputationes Scientificae 
Universitatis Catholicae in Ruzomberok, Academia, Verbum), 
vedeckých rád Rímskokatolíckej cyrilometodskej bohoslovec-
kej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave, Pedagogickej 
fakulty KU, Fakulty zdravotníctva KU, Rady pre vedu, vzde-
lávanie a kultúru Konferencie biskupov Slovenska a iných. 
Je podpredsedom Ústredia slovenskej kresťanskej inteligen-
cie a vedúcim Vedeckého ústavu Ladislava Hanusa KU FF. 
Autorsky a spoluautorsky vydal od roku 1979 do roku 2000 
šesť monografií, dodnes bol editorom desiatky zborníkov a 
autorom piatich básnických zbierok. Jeho život a dielo ocenili 
popredné slovenské i zahraničné inštitúcie.

Ve ľk á  m e d a i l a  s v.  G o r a z d a 
p r e  d o c e n t a  I m r i c h a  Va š k a   

Prvé miesto z Medzinárodného súťažného festivalu v 
zborovom speve Ad Gloriam Dei z mesta Pińczów v Poľsku 
si tento rok odniesol spevácky zbor Katolíckej univerzity v 
Ružomberku (KU) – Benedictus. Prvenstvo na umeleckom 
podujatí, ktoré sa konalo od 16. do 17. mája, získal v konku-
rencii dánskych, maďarských a poľských spevákov. „Týmto 
umiestnením reprezentoval zbor Benedictus nielen Katolícku 
univerzitu v Ružomberku, ale tiež mesto Ružomberok a 
Slovensko,“ uviedol Miroslav Hrtús z Katedry hudby KU 
Pedagogickej fakulty (PF). Okrem súťažného vystúpenia vo 
farskom kostole sv. Jána Apoštola a evanjelistu sa Benedictus 
zúčastnil nesúťažnej prehliadky účastníkov festivalu v rámci 
poobedňajšieho kultúrneho podujatia na námestí.

Univerzitný spevácky zbor Benedictus vznikol v roku 1997 
pri vtedajšej Katecheticko-pedagogickej fakulte sv. Ondreja v 
Ružomberku, v súčasnosti pracuje pri KU PF pod vedením 
umeleckého vedúceho a dirigenta Ivana Mráza. Počas svojej 

existencie realizoval niekoľko koncertných vystúpení v mno-
hých slovenských mestách a uskutočnil 12 zahraničných ume-
leckých zájazdov, napríklad v Poľsku, Maďarsku, Nemecku, 
Českej republike a Francúzsku. Svojim vystúpením obohatil 
viaceré významné cirkevné aj svetské podujatia celonárodné-
ho charakteru.

Zbor umelecky spolupracoval s viacerými hudobnými in-
terpretmi a telesami zo Slovenska, Českej republiky, Poľska, 
Ukrajiny a USA, s ktorými vytvoril množstvo spoločných 
projektov. Podieľal sa napríklad na realizácii nahrávok šies-
tich hudobných albumov. Jeho repertoár tvoria prevažne 
sakrálne, menšie necyklické zborové skladby, ale aj niektoré 
väčšie cyklické vokálno-inštrumentálne diela (P. G. Zrunek 
– Missa I. pro festis Natalitiis, J. B. Pergolesi – Stabat Mater, 
L. van Beethovenn – Fantasie c-Moll, op. 80, W. A. Mozart 
– Requiem, J. J. Ryba – Česká mše vánoční a pod.). 

(hud)

Prvenstvo pre univerzitný zbor Benedictus

Doc. Imrich Vaško po prevzatí ocenenia. 
 Snímka: Archív KU



ČÍSLO 2/2009 STRANA 7Kuriér Katolíckej univerzity

Ke by  s o m  c h o d i l  s o  s l ú c h a d l a m i  n a  u š i a c h , 
n e n a p í s a l  by  s o m  n ič
S Antonom Laučekom o literatúre.  Ľahko-vážne...

Ako ste sa dostali k 
písaniu, čo vás k tomu 
viedlo?

Pamätám si, že písať som 
začal v treťom ročníku na 
strednej škole. Na hodine 
chémie som si všimol oz-
nam v novinách o tom, že 
televízia hľadá námet na 
film. Vtedy som napísal 
dve poviedky. Mali sme 
síce dobrého profesora, aj 
bol obľúbený, ale chémia 
mi išla na nervy. Technické 
predmety som skutočne 
nemal rád.

O čom boli tie poviedky?

Jedna z nich bola akýmsi snom chlapca, ktorému sa nechcelo 
chodiť do školy. Písal som o tom, aké by bolo úžasné nechodiť 
do školy. Alebo keby žiakov nosili na nosidlách. Išlo o puber-
tálne nápady. Druhá poviedka bola o starom otcovi, ktorý ke-
dysi choval holuby. Jeho vnuk na to prišiel a chcel mu urobiť 
radosť, tak chovali holuby spolu. Napokon však došlo k nedo-
rozumeniu medzi nimi, vinou rodičov – strednej generácie. 
Tento zámer rodičia skazili a príbeh sa končí smrťou starého 
otca. S touto poviedkou som uspel, natočili o tom televízny 
film. Volal sa Benedikt, aj sa viackrát vysielal. Teraz už nie, 

bol totiž čiernobiely. Vďaka tomu som však začal písať, a aj 
spolupracovať s televíziou.

Vyčkávanie na múzu je však mnohokrát ťažké. 
Kde ste čerpali a stále čerpáte inšpiráciu?

Väčšinou v prírode. Musím sa priznať, že ju mám veľmi rád. 
Keď človek ide do prírody, musí ju vnímať nielen očami, ale 
aj srdcom, aby vedel o nej písať. Okrem toho, inšpirácia sa dá 
čerpať všade okolo človeka. Vidím mladých ľudí, ktorí akoby 
nič nikdy nepočúvali, nič nevideli. Majú na ušiach slúchadlá, 
počúvajú hudbu, a zabúdajú si všímať ľudí okolo nich. Ľudí, 
ktorí hovoria nádherné príbehy. Stačí si sadnúť do autobusu 
a už si vypočujete taký dialóg, ktorý sa dá okamžite zapísať a 
môžete z neho čosi vyťažiť. Keby som chodil so slúchadlami 
na ušiach, nenapísal by som nič.

Čo robí Anton Lauček vo voľnom čase?

Veľa času venujem behaniu. Rád si však aj zaplávam. Priznám 
sa, že najradšej chodím do Popradu, pretože Tatralandia a 
Bešeňová sú príliš drahé. Pri ceste na kúpalisko do Popradu 
sa mi aj s cenou lístku na vlak stále oplatí plávať tam.

Okrem toho, že učíte na univerzite, čomu sa ešte 
popri tom venujete?

Píšem novú publikáciu Iba tak III., a tiež monografiu o 
Rudolfovi Fábrym. Rád by som si však aj trochu oddýchol.

Michal Domenik (www.rkhlas.sk), krátené
Snímka: Filip Struhárik

Román Pušky v hrnci, granáty v kredenci od spisovateľa a 
pedagóga Katolíckej univerzity v Ružomberku (KU) Antona 
Laučeka je knihou Liptova roku 2008 v kategórii literatúra 
pre deti a mládež. Rozhodla o tom v utorok 26. mája päťčlen-
ná odborná komisia a vyhlasovatelia rovnomennej súťaže z 
Liptovskej knižnice Gašpara Fejérpataky-Belopotockého v 
Liptovskom Mikuláši (LKGFB), ktorí každoročne hodnotia 
najlepšie knihy a autorov z regiónu. Kniha Antona Laučeka 
upúta najmä svojim obsahom. Autor, napriek tomu, že je 
dospelý, nestráca detský pohľad na vojnu a udalosti spred 
niekoľkých rokov približuje nevinne, s detskou čistotou. 
Nestráca svoj povestný humor, ktorý akcentuje aj pri tejto 
vážnej téme, uviedla členka hodnotiacej komisie, riaditeľka 
LKGFB Marcela Feriančeková.

Anton Lauček sa narodil 7. apríla 1950 v Ružomberku. V 
rokoch 1965 – 1968 študoval na Strednej všeobecnej ško-
le v Ružomberku, do roku 1974 na Pedagogickej fakulte v 
Banskej Bystrici, v odbore slovenský jazyk – nemecký ja-
zyk. V rokoch 1979 – 1985 si vzdelanie doplnil diaľkovo na 
Filozofickej fakulte Univerzity P. J. Šafárika v Prešove, v 
odbore slovenský jazyk – história. Pôsobil ako vychováva-
teľ v domove mládeže a zároveň učil na stredných školách v 

Ružomberku, Liptovskom Hrádku a v Liptovskom Mikuláši, 
neskôr sa stal riaditeľom Domova mládeže v Ružomberku 
Dva roky bol v slobodnom spisovateľskom povolaní. Od 
roku 1995 bol pedagógom na Katecheticko-pedagogickej 
fakulte sv. Ondreja v Ružomberku, z ktorej neskôr vznikla 
Katolícka univerzita v Ružomberku.

Autorsky debutoval knihou poviedok Zelená modrá (1982). 
Čitateľom vo svojich dielach približuje najmä medziľudské 
vzťahy v ich najrôznejších podobách. Tragické udalosti v ru-
žomberskej mestskej časti Černová z roku 1907, známe aj ako 
černovská masakra, vykreslil v historickom románe Cez utr-
penie (1997). Známa je jeho životopisná próza Anjelom svo-
jim prikážem o tebe (2000) o biskupovi Jánovi Vojtaššákovi. 
V roku 2007 napísal prvý román o černovskom rodákovi, 
národnom dejateľovi Andrejovi Hlinkovi s názvom Andrej. 
Lauček je autorom Stručnej príručky nemčiny pre turistov 
(1992), učebnice Katolícka moderna (2003) a Literatúry pre 
deti a mládež /1990 – 2004/ (2004). Autorsky sa podpísal aj 
pod monografie Výrobný román (2003), Schéma a dogma v 
literatúre (2006), Schematická reportáž Ferdinanda Gabaja 
(2008). Pôsobí ako odborný asistent na Katedre slovenské-
ho jazyka a literatúry Katolíckej univerzity v Ružomberku, 
Filozofickej fakulty. Je slobodný, žije v Černovej.

K n i h o u  L i p t ova  j e  ro m á n 
P u š ky  v  h rn c i , g ra n á t y  v  k re d e n c i
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S cieľom hľadať a identifikovať nové možnosti akade-
mickej spolupráce sa konalo od 10. do 11. mája výročné 
sympózium neformálneho združenia Catholic University 
Project (CUP) v Ríme. Katolícku univerzitu v Ružomberku 
(KU) na ňom zastupovali doc. Stanislav Košč, prorek-
tor pre zahraničné vzťahy a mobility a Janka Kaščáková, 
PhD., prodekanka KU Filozofickej fakulty pre zahraničné 
vzťahy.

Témou sympózia bolo predstaviť 
možné oblasti intenzívnej bilaterálnej 
či multilaterálnej vedeckej spolupráce. 
Stretnutie predstavilo spoločné záujmy, 
napríklad pozornosť štúdiu rodiny a jej 
rôznorodým vnútorným i vonkajším 
vzťahom, sústredený vedecký výskum v 
oblasti bioetiky alebo spoločný záujem 
o odborné štúdium biblických základov 
teologického vzdelávania, ktoré sú pri-
rodzenou prioritou pre mnohé katolíc-
ke vzdelávacie inštitúcie.

„Všestranná podpora prof. Jima 
McAdamsa a jeho kolegov z Nanovic 
Institute pôsobí od začiatku ako vý-
borný „katalyzátor“ pre prehĺbenie 
spolupráce aj medzi samými katolíc-
kymi univerzitami v strednej Európe. 
Krátke, ale intenzívne stretnutie, bolo 
pre našu univerzitu i školou efektív-
nosti, vzhľadom na veľký pokrok, ktorý 
bolo možné konštatovať u našich kole-
gov z okolitých krajín, najmä v oblasti 
cieľavedomého rozvíjania zahraničnej 
vedeckej spolupráce a vzdelávania,“ informoval Stanislav 
Košč.

Pre KU sa ďalej ukázali zaujímavé impulzy, ktoré po-
núkli partnerské univerzity, napríklad v oblasti filozofické-
ho, teologického, sociologického výskumu v oblasti teórie a 
praxe mieru (na túto tému sa – ako výsledok tohto stretnu-
tia – dohodla spolupráca na príprave spoločnej maďarsko-
slovenskej konferencie v Ostrihome), projektové zámery v 
oblasti štúdia vzťahov medzi Cirkvou a štátom, prirodze-
ného práva v rozličných oblastiach právnych vied a praxe, 
etiky a ekológie, ktoré predniesli účastníci z Maďarska.

„Ich ochota na spoluprácu a na podporu našich vedec-
kých projektov, ako i vôľa podeliť sa o mnohoročné skú-
senosti je ďalším veľmi sľubným impulzom z tohto stret-
nutia.“ Napokon podporu osobne prezentoval aj zástupca 
Oddelenia pomoci Cirkvi v strednej a Východnej Európe 
pri Biskupskej konferencii USA James M. McCann, ktorý 
zdôraznil ochotu amerických biskupov podporiť mobility 
študentov i učiteľov za účelom spolupráce s Univerzitou 
Notre Dame. „Je zrejmé, že podaná ruka na spoluprácu je 
výzvou, ktorá môže každého účastníka významným spôso-
bom posunúť ku kvalite realizovaného výskumu a posky-
tovaného vzdelávania. Žiada si to prehĺbiť svoju znalosť 
anglického jazyka a pochopiť potrebu napredovať týmto 
smerom,“ uzatvoril Stanislav Košč.

CUP vznikol v roku 2005 z iniciatívy Nanovic Institute 
pre európske štúdie pri Univerzite Notre Dame v USA 
(štát Indiana) a združuje Katolícku univerzitu Jána Pavla 
II. v Lubline, Univerzitu Pétra Pázmánya v Budapešti, 
Ukrajinskú katolícku univerzitu v Ľvove a Katolícku uni-
verzitu v Ružomberku. 

 (sk)

Nové možnosti na spoluprácu katolíckych univerzít

Účastníci sympozia v Ríme. Prodekanka pre zahraničná vzťahy a mobility KU FF Dr. Jana 
Kaščáková (piata zľava) a prorektor pre zahraničné vzťahy a mobilty doc. Stanislav Košč 
(prvý sprava).

Snímka: Archív KU

Výročná konferencia ACISE 
v Ružomberku

Výročná konferencia Medzinárodnej asociácie katolíc-
kych pedagogických fakúlt a inštitútov pre vedy o vzdelá-
vaní (ACISE) v roku 2010 bude na Katolíckej univerzite v 
Ružomberku (KU). Rozhodlo o tom generálne zhromaž-
denie ACISE, ktoré zasadalo v dňoch 16. až 17. apríla na 
Portugalskej katolíckej univerzite v Porte. Súčasťou bola 
zároveň odborná konferencia Sociálne občianstvo: nová 
výzva pre výchovu a vzdelávanie. Ponuku na uskutočne-
nie konferencie na KU, pod záštitou rektora i dekana KU 
Pedagogickej fakulty, prezentoval osobne prorektor KU pre 
zahraničné vzťahy a mobility doc. Stanislav Košč.

Na podujatí ho sprevádzala Dr. Mária Lalinská z pro-
jektového oddelenia dekanátu KU PF, ktorá by sa mala stať 
koordinátorkou organizačného výboru budúcoročnej konfe-
rencie. Na konanie konferencie a generálneho zhromažde-
nia v roku 2011 podala návrh Univerzita Sv. Ducha v Kasliku 
v Libanone.

ACISE počas 20 rokov svojej existencie vytvorila mimo-
riadne funkčnú a iniciatívnu sieť pre rôznorodú vedeckú i 
pedagogickú spoluprácu. V súčasnosti združuje 22 člen-
ských inštitúcií z 10 krajín, okrem Európy aj z Libanonu, a 
v blízkej budúcnosti sa usiluje rozšíriť svoje pôsobenie aj do 
Latinskej Ameriky. Jej členom od roku 2006 je aj KU, kon-
krétne jej Pedagogická fakulta.  (zah)
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Podpísanie rámcovej zmluvy o spolupráci, ktorá vytvorí 
platformu pre zintenzívnenie bilaterálnej spolupráce medzi 
Katolíckou univerzitou v Ružomberku (KU) a Univerzitou 
kardinála Štefana Wyšinského (UKSW) vo Varšave bolo hlav-
ným cieľom návštevy hostí z Poľska na KU v utorok 26. mája. 
Zástupcov UKSW viedol prorektor prof. Henryk Skorowski 
v sprievode dekana Teologickej fakulty prof. Stanisława 
Dziekońského, dekana Fakulty historických a spoločenských 
vied prof. Jarosława Korala a predstaviteľov Inštitútu soci-
ológie. Hostí prijal rektor KU prof. Tadeusz Zasępa, stretnu-
tia sa zúčastnil aj prorektor pre zahraničné vzťahy a mobility 
doc. Stanislav Košč.

V priateľskom rozhovore načrtli možnosti spolupráce 
oboch univerzít najmä vo vede, vo výskume a vo vzájomných 
akademických mobilitách. Zástupcovia UKSW vysoko ocenili 
skutočnosť, že KU má v oblasti sociálnej práce priznané prá-

va vykonávať habilitácie, čím patrí popri nemeckej Univerzite 
vo Freiburgu a Univerzite Božského Srdca v Miláne k trom 
európskym katolíckym univerzitám, kde môžu vedeckí pra-
covníci dosiahnúť v uvedenom vednom odbore najvyššiu aka-
demickú kvalifikáciu. Delegáti načrtli aj možnosti užšej spo-
lupráce aj v oblasti žurnalistiky a teológie, v ktorých UKSW 
patrí medzi najkvalitnejšie akademické inštitúcie v Poľsku.

UKSW je mladou, mimoriadne dynamickou a kvalitnou 
univerzitou, tohto roku oslávi desať rokov svojej existencie. 
Vznikla ako nástupkyňa Katolíckej teologickej akadémie, 
ktorá fungovala vo Varšave od roku 1954. „V programe LLP 
Erasmus patrí UKSW medzi najdôležitejších zahraničných 
partnerov Katolíckej univerzity v Ružomberku, keďže s ňou 
máme dohodu o vzájomnej výmene študentov a učiteľov až v 
jedenástich oblastiach,“ podotkol prorektor Stanislav Košč.

 (zah)

Súčasnosť i budúcnosť Katolíckej univerzity v 
Ružomberku (KU), jej aktivity vo vzdelávaní, vý-
chove, vede a rozvojové projekty dominovali ako 
témy návštevy rektora KU prof. Tadeusza Zasępu 
a prorektora pre vedu a rozvoj – prvého prorekto-
ra KU doc. Petra Olekšáka u rožňavského biskupa 
J. E. Mons. Vladimíra Fila v Rožňave. Pri stretnutí 
uvítal informácie z prostredia univerzity a vedenie 
KU uistil o jeho podpore. „Viackrát som prezen-
toval, že bez spolupráce nie je rozvoj univerzity 
možný. Vítam preto každé podnetné stretnutie, 
ktoré nám môže ponúknuť nové rady a pripo-
mienky k fungovaniu i vízii Katolíckej univerzity 
v Ružomberku,“ podotkol po stretnutí rektor. Ako 
dodal, úlohou univerzity je pripravovať a vzdelá-
vať napríklad kňazov, učiteľov, pracovníkov médií 
a ďalších odborníkov a tým inšpirovať nielen aka-
demickú obec, ale aj iné akademické pracoviská 
na Slovensku. „Mojou snahou je a bude čo naj-
lepšie spolupracovať s biskupmi, aby sa KU stala 
vo vedomí ľudí osožnou a kvalitnou inštitúciou 
Katolíckej cirkvi na Slovensku,“ uviedol.

Zahraniční hostia rokovali o užšej spolupráci

Zástupcovia UKSW podpisujú rámcovú zmluvu o spoluprácí s KU.

Účastníci návštevy na spoločnej snímke s rektorom.

J. E. Mons. Vladimír Filo s rektorom KU Tadeuszom Zasępom a s prvým 
prorektorom KU doc. Petrom Olekšákom.
 Snímky: Archív KU (3)

Na návšteve u rožňavského biskupa Vladimíra Fila
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Väčšina absolventov je 
s vyštudovaným študijným 
odborom spokojná

Spokojnosť absolventov Katolíckej univerzity v Ružomberku 
(KU) s výberom študijného odboru je nad celoslovenským prie-
merom (80,9 %). Vyplýva to zo správy o prieskume uplatnenia ab-
solventov vysokých škôl v praxi, ktorý v minulých dňoch zverejnil 
Ústav informácií a prognóz školstva (ÚIPŠ) a realizoval v priebehu 
roka 2008. Spokojnosť s výberom študijného odboru na KU vyjad-
rilo 83,8 % jej absolventov, nespokojných je 16,2 % (celoslovenský 
priemer 19,1 %). Vedomosti, ktoré absolventi počas štúdia získali, 
hodnotí vo vzťahu k uplatneniu na trhu práce ako príliš teoretické 
57,2 % absolventov, naopak, 32,9 % si myslí, že príprava do praxe 
bola na univerzite vyvážená.

Pri hľadaní práce boli absolventi vysokých škôl úspešní. Vyše 
80 % (81,1 %) našlo svoje uplatnenie na Slovensku, 8,4 % absol-
ventov sa zamestnalo v cudzine. Z dôvodu ďalšieho pokračovania 
v štúdiu, materskej alebo nezamestnanosti nepracovalo 8 % opý-
taných. Zaujímavým ukazovateľom z prieskumu je napríklad aj 
to, že 29 % absolventov dennej formy pracovalo už počas štúdia. 
Na pracovných miestach vyžadujúcich vyštudovaný alebo príbuz-
ný odbor je zamestnaných asi tri štvrtiny (72 %) magisterských 
absolventov, u absolventov bakalárskeho stupňa je to necelá po-
lovica (44 %).

Všeobecne je situácia vysokoškolákov, pokiaľ ide o možnosť 
získať zamestnanie, pomerne priaznivá. Príčinou je zvýšený dô-
raz na vzdelanie a kvalitu pracovnej sily na jednej strane, zaos-
távaním počtu študentov vysokých škôl napriek stále vysokému 
záujmu o štúdium a dlhodobými potrebami pracovného trhu na 
strane druhej, konštatuje ÚIPŠ v správe v najnovšom čísle časo-
pisu Academia.

ÚIPŠ prieskum realizoval na vzorke 3 873 absolventov prvého 
alebo druhého stupňa vyskokoškolského štúdia v dennej alebo 
externej forme, ktorí ukončili štúdium v roku 2006.

Výsledky aktuálneho prieskumu ÚIPŠ sú v niektorých oblas-
tiach zhodné s prieskumom spokojnosti študentov vysokých škôl, 
ktorý koncom roka 2006 realizovala renomovaná agentúra GfK 
na vzorke 184 poslucháčov KU Filozofickej fakulty. Vyplynulo z 
neho, že opätovne by si školu vybralo 78,9 % opýtaných (65 % 
slovenský priemer), priateľom by ju odporučilo 80,4 % študen-
tov (70,1 %), využiteľnosť vedomostí v reálnej praxi označilo ako 
úplne a dobre využiteľné 66,5 % študentov (53,2 %).

Vedecká rada schválila 
nových profesorov

Novými profesormi Katolíckej univerzity v 
Ružomberku (KU) v odbore Teória a dejiny žurna-
listiky sa po vymenovaní prezidentom SR stanú doc. 
PhDr. Danuša Serafínová, CSc., mim. prof. UK a doc. 
ThDr. Peter Olekšák, PhD., z Katedry žurnalistiky KU 
Filozofickej fakulty. V odbore Odborová didaktika – 
Teória vzdelávania náboženskej výchovy bude ako pro-
fesor pôsobiť doc. ThDr. Jozef Leščinský, PhD. Rozhodla 
o tom Vedecká rada (VR) KU, ktorá rokovala v stredu 
15. apríla.

Jej členovia sa zaoberali aj správou o vydavateľskej 
činnosti KU v rokoch 2000 – 2008. V diskusii VR pod-
porila myšlienku vybudovania Univerzitného vydava-
teľstva VERBUM, účelového a informačného pracoviska 
univerzity, ktoré bude realizovať vlastnú vydavateľskú 
činnosť na podporu vzdelávacej, vedecko-výskumnej, 
propagačnej a administratívnej činnosti univerzity. 
Jeho koncepciu a štatút VR predstavil prvý prorektor 
– prorektor pre vedu a rozvoj doc. Peter Olekšák.

Členovia VR počas posledného rokovania súhlasili 
s udelením čestného titulu doctor honoris causa prof. 
PhDr. Júliusovi Paštékovi, DrSc. za mimoriadny prí-
nos pre slovenskú kresťanskú kultúrnu sféru a prof. 
Michaelovi Novakovi ako medzinárodne uznávanej 
osobnosti, ktorej vedecký profil a zásluhy o pokrok a ší-
renie kresťanských ideálov majú medzinárodný význam 
a ohlas.

Nadácia Tatra banky 
podporí rozvojové projekty   

Nadácia Tatra banky (NTB) podporila v minulých 
dňoch dva rozvojové projekty Katolíckej univerzity v 
Ružomberku (KU). V programe Vzdelávanie na úrovni 
NTB podporí debarierizáciu spoločných priestorov re-
ktorátu. Podľa rektora KU prof. Tadeusza Zasępu inves-
tícia do debarierizácie umožní plnohodnotné využívanie 
priestorov rektorátu handicapovaným osobám, ktoré 
majú obmedzenú pohybovú schopnosť. „Z dôvodu ne-
existencie, napríklad výťahu pre imobilov sa nemohli 
doteraz telesne postihnutí študenti aktívne podieľať 
na podujatiach či akciách, ktoré sa konali na vyšších 
poschodiach v budove,  nemohli tiež plnohodnotne vy-
užívať služby administratívnych pracovísk rektorátu,“ 
uviedol.

S podporou Tatra banky absolvuje vedenie univer-
zity a fakúlt v septembri päťdňový riešiteľský works-
hop, zabezpečovaný konzultačnou agentúrou doc. Ivana 
Perlakiho z Ivan Perlaki Consulting. Vzdelávanie pomô-
že manažmentu univerzity zmeniť pohľad na východis-
kovú situáciu univerzity, podporí snahu efektívne modi-
fikovať ciele a očakávania budúcnosti a pripraví na stra-
tegické riešenie scenárov, ktoré môžu nastať. „Workshop 
zároveň dopomôže kvalitne identifikovať aktuálne po-
hľady na univerzitu, jej aktivity a stratégiu. Konkrétnym 
výstupom zo školiteľského workshopu bude okrem ma-
nažérskych zručností pre vedenie univerzity a fakúlt aj 

POČTY ABSOLVENTOV KU 
V AKADEMICKOM ROKU 2007 / 2008

Bc. Mgr. PhD. CELKOM

KU FF 172 196 6 374

KU PF 1 550 739 25 2 314

KU TF 647 64 9 720

KU FZ 486 223 0 709

SPOLU 2 855 1 222 40 4 117
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Kongres IMEM o vzťahoch 
medzi informatikou, 
manažmentom, ekonómiou 
a matematikou

Ako fórum pre výmenu skúseností v oblasti využi-
tia informatiky a matematických metód v ekonómii a 
manažmente v teórii a praxi hospodárskeho vývoja na 
Slovensku i v zahraničí poslúži medzinárodný kongres 
IMEM (Interdisciplinárne vzťahy v teórii a praxi infor-
matiky, manažmentu, ekonómie a matematiky), ktorý 
sa od 9. do 11. septembra uskutoční na Katolíckej uni-
verzite v Ružomberku (KU) Teologickom inštitúte  v 
Spišskej Kapitule Teologickej fakulty v Košiciach.

V jeho programe sa odprezentujú odborníci z ved-
ných odborov informatiky, manažmentu, ekonómie a 
matematiky. S vyžiadanými prednáškami napríklad 
vystúpia prof. Jozef Kelemen zo Sliezskej univerzi-
ty v Českej republike, ktorý sa zaoberá kognitívny-
mi vedami a informatikou, bádateľ v matematickom 
modelovaní ekonomických závislostí prof. Vladimír 
Mityushev z Jagellovskej univerzity v Krakove, eko-
nomickým aplikáciam vo vyučovaní na stredných ško-
lách sa bude v príspevku venovať dr. András Kovács z 
Univerzity Debrecen v Maďarsku, vystúpia aj ekonóm 
prof. Jarko Fidrmuc z Mníchovskej univerzity a doc. 
Štefan Janovjak zo spoločnosti Syngenta/Novartis zo 
Švajčiarska.

Kongres, nad ktorým prijali záštitu rektor KU prof. 
Tadeusz  Zasępa a dekan KU Pedagogickej fakulty (PF) 
doc. Tomáš Jablonský, okrem iného tiež prispeje k zo-
známeniu sa účastníkov s praktickými poznatkami na 
úrovni interdisciplinárnych vzťahov v uvedených ved-
ných odboroch, k posilneniu vzdelanostnej úrovne štu-
dentov a pedagógov a k výmene odborných skúseností 
zo Slovenska a zahraničia

Podujatie organizujú KU PF Ústav matematiky, 
fyziky a informatiky v spolupráci s Katedrou manaž-
mentu a marketingu, Katedrou ekonómie a cestovného 
ruchu a s Inštitútom Andreja Radlinského v Dolnom 
Kubíne. Viac informácii nájdu záujemcovia na interne-
tovej stránke http://imem.ku.sk.

S vďačnosťou prijímam možnosť povedať slová, ktoré majú 
s vďakou a úctou zhrnúť naše päťročné vysokoškolské sna-
ženie. Zároveň si však uvedomujem, že sa pokúsim vysloviť 
nevysloviteľné.

Milí priatelia,  čo povedať v tomto okamihu?!

Chce sa mi usmiať – prirodzene, radostne, s hrdosťou, s lás-
kou voči svojim najbližším, ale predovšetkým jednoducho, ľud-
sky. Ľudsky, pretože len takto možno pristúpiť k titulu, ktorý dnes 
získavame. Márne totiž sú i budú naše tituly, ak medzi nimi bude 
chýbať človek. Jednoduchý, úprimný, milujúci Lásku.

Moja stará mama, ktorá sa dnes z celého nášho ročníka isto 
teší zhora, zvykla často vo svojom dialekte hovorievať: „Sut ľude 
i ludiska“. Sú ľudia a ľudia. Ak by dnes ešte bola medzi nami a 
prítomná v tejto aule, isto by sa tešila z každého absolventa, zo 
všetkých mojich spolužiakov, hoci by ich nepoznala. Človek a jeho 
vnútro, prepojené s večnosťou, stáli v jej očiach vždy v popredí. 
Neukončila vysokú školu a predsa bola múdra. Nikto jej nikdy ne-
udelil žiaden titul, no k poznaniu toho najdôležitejšieho ho ani 
nepotrebovala. Svojím životom si napokon titul udelila sama. 
Nebola vysokoškolsky vzdelaná, ale bola múdra.

Tak aj dnes – v našom postoji zhŕňame päťročný kontakt s 
vedeckou prácou. No k tomu, aby sme boli skutoční vedci, nám 
chýba ešte mnoho. Sme mladí, očakávame, dúfame, no dnes si 
chceme uvedomiť, že skutočná veda nespočíva v štúdiu kníh a od-
borných materiálov. To podstatné je totiž ľudským očiam nevidi-
teľné. Prikláňame sa v tomto k známemu tvorcovi Exupérymu. Aj 
v zhode s ním to podstatné vyjadruje veta „Sut ľude i ludiska“. 

Ďakujeme Vám, naši rodičia, že ste sa zachovali ľudsky a priali 
ste nám, keď ste nás doviedli až k štúdiu na vysokej škole. No toto 
súvisí s ešte väčšou vďakou: Za rozhodnutie prijať nás pred rokmi 
ako dar do Vašich životov. Ďakujeme Vám, milí súrodenci, pria-
telia, známi, že ste nám žičili a zachovali sa ľudsky, keď ste nás 
podporovali a pomáhali nám v mnohých náročných situáciách. 
Ďakujeme Vám, naši vyučujúci, za rozhľad, poznanie, vedomosti, 
s ktorými sme si potykali s Vašou ľudskou, pomocnou rukou.  Na 
záver, no nie nakoniec, vyslovujeme vďaku vedeniu fakulty a ce-
lej univerzity. Muž, ktorý stojí dnes na jej čele, je osobnosť, pred 
ktorou sa hlboko skláňame. Rektor – profesor Tadeusz Zasępa bol 
päť rokov osobou, ktorá nás nielen vzdelávala, ale učila byť ľudský-
mi. Rovnako hlboko sa dnes skláňame pred docentom Imrichom 
Vaškom, pod vedením ktorého sme na tejto fakulte prežili väčšiu 
časť svojho vysokoškolského štúdia. Obaja sú ľuďmi, ktorí dru-
hému darujú celé svoje srdce bez ohľadu na to, či má jeden, štyri 
alebo žiaden titul.

Vzdelaný človek nie je automaticky aj múdry. Želám všetkým 
nám – tu prítomným, zvlášť absolventom a pedagógom, aby sme 
boli hodní prijať titul v Aule Jána Pavla II. a schopní byť múdrymi 
ľuďmi.

Mgr. Lukáš Marťák
(absolvent žurnalistiky na KU FF 

v akademickom roku 2008/2009)

To podstatné je ľudským očiam 
neviditeľné...
Absolventi ďakujú

aktualizovaný Dlhodobý zámer KU s projektovanými 
stretegickými scenármi,“ informoval rektor.

Dodal, že KU prijala správu o podpore projektov 
NTP s potešením a vďakou. „Ďakujeme za finančnú 
podporu Nadácie Tatra banky a veríme, že realizácia 
projektov utuží naše vzájomne dobré vzťahy, spoluprá-
cu a napomôže k ďalšiemu rozvoju Katolíckej univerzi-
ty v Ružomberku,“ dodal.
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FUCE o novej výzve pre 
katolícke univerzity

Vyše 30 predstaviteľov z 22 univerzít 
a deviatich krajín Európy a Libanonu sa 
stretlo od 15. do 16. mája v Lisabone na 
pravidelnej výročnej konferencii Európskej 
federácie katolíckych univerzít (FUCE). 
Počas konferencie, ktorá sa konala na 
Portugalskej katolíckej univerzite, disku-
tovali účastníci na tému nového správania 
študentov ako výzvy pre katolícke univerzi-
ty. „Konferencia ukázala na niektoré výraz-
ne odlišné kultúrne, politické i spoločenské 
kontexty, v ktorých jednotlivé univerzity 
pôsobia, ale zároveň na množstvo podob-
ných problémov, ktoré je potrebné riešiť,“ 
skonštatoval prorektor pre zahraničné 
vzťahy a mobility doc. Stanislav Košč, ktorý 
Katolícku univerzitu v Ružomberku (KU) 
na podujatí zastupoval.

Podľa neho stále dominuje požiadavka 
jasného povedomia katolíckeho charakteru 
univerzity, čo sa musí prejaviť vo všetkých 
oblastiach jej pôsobenia. „Nové správanie 
sa študentov kladie na katolícku univer-
zitu požiadavku viac študentov počúvať 
– identifikovať ich potreby a očakávania a 
tiež ich vnímanie katolíckej univerzity ako 
svojho vzdelávacieho a formačného pro-
stredia,“ uviedol prorektor Košč. Jedným 
z konkrétnych návrhov lisabonskej konfe-
rencie FUCE je aj návrh propedeutického 
seminára v prvom ročníku štúdia, v ktorom 
by skúsení pedagógovia predstavili novým 
študentom víziu katolíckej univerzity a 
konkretizovali ju do vzdelávania, štúdia a 
každodenného života študentov.

Okrem oficiálneho programu, stretnu-
tia s predstaviteľmi iných univerzít a tiež 
s tajomníkom Medzinárodnej federácie 
katolíckych univerzít Mons. Guy-Ráalom 
Thiviergom, bola podľa Stanislava Košča 
konferencia priestorom na lepšie spozna-
nie sa a nadviazanie priateľských a pra-
covných kontaktov do budúcnosti. V roku 
2010 bude výročnú konferenciu FUCE 
hostiť Ukrajinská katolícka univerzita v 
Ľvove.

K U    j e    r i a d n y m    č l e n o m    F U C E 
(Fédération des Universités Catholiques 
Européennes), dcérskej organizácie IFCU 
(International Federation of Catholic 
Universities), ktorá oficiálne združuje eu-
rópske katolícke univerzity, od roku 2007. 

(zah)
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Športovci tretíkrát prví
Zamestnanci Katolíckej univerzity v Ružomberku (KU) si tretíkrát po sebe 

obhájili víťazstvo na Športovom dni univerzít, ktorý sa od 22. do 23. mája konal 
v Závažnej Porube. Univerzitu reprezentovali Milan Široň, Peter Debnár, Peter 
Servanský, Roman Krakovský, Rastislav Galan, Rudolf Kollár (rektorát KU), 
Andrej Hubinák (KU Pedagogická fakulta) a Jolana Kubáňová (KU Fakulta zdra-
votníctva). V konkurencii Žilinskej univerzity zo Žiliny (ŽU), Univerzity Mateja 
Bela z Banskej Bystrice a Akadémie ozbrojených síl generála M. R. Štefánika z 
Liptovského Mikuláša športovali v disciplínach futbal, plážový volejbal a luko-
streľba. O konečnom víťazovi nakoniec rozhodla streľba z luku, po tom, ako KU a 
ŽU skončili vo futbalovej a volejbalovej disciplíne nerozhodne.

Mgr. Miroslav Balšínek

Harmonogram akademického roku 
2009 / 2010 na KU
Vyučovanie v zimnom semestri 21. september – 18. december 2009

Slávnostné otvorenie akad. roka 30. september 2009

Skúškové obdobie 21. december 2009 – 7. február 2010

Zimné prázdniny 8. – 14. február 2010

Vyučovanie v letnom semestri 15. február – 14. máj 2010

Veľkonočné prázdniny 29. marec – 5. apríl 2010

Slávnostné zakončenie akad. roka 12. máj 2010

Skúškové obdobie 17. máj – 18. jún 2010

Promócie
   7. – 11. jún 2010 KU TF
14. – 18. jún 2010 KU FF
21. – 25. jún 2010 KU FZ, KU PF

Začiatok akad. roka 2010 / 2011 20. september 2010

Univerzita už tretíkrát úspešná aj vďaka jej reprezentatnom. Na spoločnej foto-
grafii horný rad zľava Peter Servanský, Miroslav Balšínek, Roman Krakovský, 
Rastislav Galan a Rudolf Kollár. V spodnom rade zľava Peter Debnár, Milan 
Široň s majstrovským ocenením a Jolana Kubáňová. Snímka: Archív KU


